Session Reflection 2

واجبات ومسؤوليات المعلم

في المحاضرة الثانية لدورة التدريب. الجزء الأول من الدرس يتعلق بواجبات ومسؤوليات المعلم. تعرفنا من هو المعلم، وتعريف المعلم هو صاحب مهمة نبيلة والمسؤول الأول عن تربية الطفل وتنشئة نشأة وتربية جيدة. كما علمنا أن على المعلم مسؤوليات وواجبات كثيرة. ليس من مسؤوليته فقط دخول الفصل وشرح المنهج أو الدرس للطلاب والمغادرة، ولكنه مسؤول أيضًا عن تربية الطلاب تربية جيدة من أجل تحقيق سياسة التعليم وأهدافها. ذكرنا ثلاث عشرة مسؤوليات وواجبات للمعلم وهي:

- الالتزام بأحكام الإسلام والتقيد بالأنظمة والتعليمات واجتناب كل ما هو مخل بشرف المهنة. -2التفرغ لعمله التعليمي والتربوي طيلة اليوم الدراسي، والإسهام في النشاط المدرسي. -3دراسة المناهج، والخطط الدراسية والكتب المقررة، واقتراح ما يراه مناسباً لتطويرها من واقع تطبيقها. - 4تحضير المواد التي يدرسها يومياً في دفتر التحضير مع تحليل المحتوى وصياغة الأهداف وإيضاح الطريقة والأنشطة والوسائل التي تخدم في تحقيق هذه الأهداف. -5استخدام وسائل تقويم الطالب وإثبات الدرجات الخاصية بذلك في سجل خاص. -6العمل على تحقيق أهداف المرحلة التعليمية وتنفيذ تعليمات مدير المدرسة ووكيله في مجال العمل. -7العمل على رفع مستوى طلابه علمياً واجتماعياً ونفسياً وروحياً ومراعاة الفروق الفردية بينهم وتوجيه العناية إلى الضعاف وتشجيع المتفوقين منهم. - التنفيذ توجيهات المشرفين التربويين ورئيس القسم والتعاون معهم لتحقيق أهداف المدرسة في جو من الاحترام والسمودة السمت بادلة. -9حضور اجتماعات المجالس واللجان المدرسية التي يختار لعضويتها. -10القيام بأعمال الملاحظة والتصحيح ورصد الدرجات في مختلف الاختبارات. -11متابعة الحالة الصحية للطالب وإبلاغ إدارة المدرسة بالحالات المرضية التي يلاحظها. -12 السعى لتنمية ذاته علمياً ومهنياً ، واستخدام التقنيات الحديثة ، والمشاركة في الدورات واللقاءات التربوية التي تنظمها المدرسية والإشراف التربوي والإدارة ووزارة التربية والتعليم -13تنفيذ كل ما يكتسبه من الدورات التدريبية والبرامج التدريبية والأنشطة التربوية في مجال عمله التعليمي والتربوي

ذكرت لنا المعلمة مثال أن أصعب قسم في الطب هو قسم الأطفال لأن الأطفال المرضى لا يستطيعون ذكر ما يعانون منه، فلذلك هذا القسم يحتاج الى اشطر واذكى الأطباء لكي يفهموا الأطفال جيداً. لقد قمنا بمشاهدة مقطع فيديو يشرح أدوار المعلم، وكان الفيديو واضحًا جَدًا، ثم قمنا بحل اختبارًا قصيرًا.

هذا الدرس سوف يؤثر على التدريب العملي الذي سوف أقوم به, وسوف يؤثر تأثيراً ايجابياً حيث انني سوف أقوم به وسوف أكون معلمة ملتزمة بمسؤوليات المعلم تجاه الطلاب. وايضاً سوف أكون معلمة ملتزمة بمسؤوليات المعلم تجاه طلابه.

In the second lecture of the training session. The first part of the lesson is about the duties and responsibilities of the teacher. We know who the teacher is, and defining the teacher is the one who has a noble mission and is primarily responsible for raising the child and bringing up a good upbringing and upbringing. We also learned that the teacher has many responsibilities and duties. It is not only his responsibility to enter the class and explain the syllabus or lesson to the students and leave, but he is also responsible for raising the students well in order to achieve the education policy and its objectives. We have mentioned thirteen responsibilities and duties of a teacher, which are:

- 1 -Adherence to the provisions of Islam, adherence to regulations and instructions, and avoiding anything that violates the honor of the profession.
- 2 -Devoting himself to his educational and educational work throughout the school day, and participating in the school activity.
- 3 -Studying curricula, study plans and prescribed books, and suggesting what he deems appropriate to develop them from the reality of their application.
- 4 -Preparing the subjects he studies daily in the preparation notebook, analyzing the content, formulating objectives, and clarifying the method, activities, and means that serve to achieve these objectives.
- 5 -Using the means of evaluating the student and recording the relevant grades in a special record.
- 6 -Work to achieve the objectives of the educational stage and implement the instructions of the school director and his deputy in the field of work.
- 7 -Working to raise the level of his students scientifically, socially, psychologically and spiritually, taking into account the individual differences between them, directing attention to the weak and encouraging the superior among them.
- 8 -Implementing the directives of the educational supervisors and the head of the department and cooperating with them to achieve the goals of the school in an atmosphere of respect and mutual affection.
- 9 -Attending the meetings of school councils and committees of which he is chosen for membership.
- 10 -Doing observation, correction and monitoring of grades in various tests.
- 11 -Follow up on the student's health status and inform the school administration of the medical cases he notices.
- 12 -Seeking to develop oneself scientifically and professionally, using modern technologies, participating in educational courses and meetings organized by the school, educational supervision, administration and the Ministry of Education.
- 13 -Executing all acquired training courses, training programs and educational activities in the field of his educational work

The teacher mentioned to us, for example, that the most difficult department in medicine is the children's department, because sick children cannot mention what they suffer from, so this department needs the smartest and smartest doctors to understand children well. We watched a video explaining the roles of the teacher, and the video was very clear, then we did a quiz.
This lesson will affect the practical training that I will do, and it will have a positive impact as I will fulfill these obligations, responsibilities and duties towards the students. I will also be a teacher committed to the teacher's responsibilities towards his students.